
P R O T O K Ó Ł  Nr IV/09 
z obrad XXXII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawski e 

z/s w Mszanowie  
odbytej w dniu 28 kwietnia 2009r.  

 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara o godz.1000 otworzył XXXII Sesję i po 
powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 12 radnych, co wobec składu Rady wynoszącego 14 osób, stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Sesja odbywała się w sali narad Gminnego Centrum Kultury w Mszanowie i trwała do 
godz. 1310. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Nieobecni: Dariusz Kopański i Zbigniew Wiśniewski. 
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- poseł na Sejm RP Adam śyliński 
- Wójt Roman Trąpczyński  
- Z-ca Wójta, Sekretarz Gminy Renata ŚliŜewska 
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska  
- specjalista ds. planowania przestrzennego Zygmunt Grubalski 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej Halina Kaczmarska 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urzędzie Gminy Mieczysław Wojtaszko 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Wręczenie Medalu Złotego za Długoletnią SłuŜbę. 
6. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
7. Zapytania i wnioski. 
8. Sprawozdanie z funkcjonowania oświaty w gminie w 2008 roku. 
9. Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 2008 roku. 
10. Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury w 2008 roku. 
11. Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy za rok 2008 
      a) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budŜetu gminy za   
          rok 2008,  
      b) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej sprawie wydania opinii o przedłoŜonym   
          przez Wójta sprawozdaniu z wykonania budŜetu gminy za rok 2008, 
      c) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi, 
      d) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania i udzielenia absolutorium   
          Wójtowi Gminy. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu „Wakacje z   
      angielskim” współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej – Europejskiego   
      Funduszu Społecznego, realizowanego w ramach Priorytetu IX, działania 9.5   
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      Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „Marsz na Grunwald – ostatnia   
     wieczerza” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-  
     2013. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania   
      przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej w miejscowości Bratian (działka 41),   
      gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
16. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
17. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
 
Ad 2 
Na sekretarza obrad powołano radnego Edmunda Mędrzyckiego. 
 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z obrad XXXI Sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara poprosił sekretarza obrad XXXI Sesji o 
przedstawienie informacji o protokole. 
 
Pan Bogdan Król  stwierdził, Ŝe protokół odzwierciedla przebieg XXXI Sesji i wnioskował o 
jego przyjęcie.  
 
Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z obrad XXXI Sesji.  
 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował przeniesienie punktów 9, 10 i 11, po punkcie 7, czyli 
przed sprawozdaniem z wykonania budŜetu gminy za rok 2008. 
 
Innych zmian nie zgłoszono. 
 
Rada Gminy, w głosowaniu jednomyślnie przyjęła proponowane zmiany. 
 
 
Ad 5 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Posła o przedstawienie kilku zdań o sobie, a w 
dalszej kolejności wręczenie medalu. 
 
Pan Poseł Adam śyliński  przedstawiając się zwrócił uwagę na swoją pracę jako 
Burmistrza Iławy w trzech kadencjach od 1990 roku oraz jako posła na Sejm w dwóch 
kadencjach, był równieŜ członkiem Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
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Jako poseł pracuje w Komisji Samorządu Terytorialnego.  W poprzedniej kadencji 
pracował w specjalnej komisji ds. reorganizacji kraju, wtedy tworzone były  urzędy 
marszałkowskie i powiaty.   
Podziękował Panu Wójtowi za zaproszenie na Sesję.  
 
Następnie Pan Poseł wręczył Pani Krystynie Danielewskiej – Dyrektorowi Gminnego 
Zespołu Oświaty, Medal za Długoletnią SłuŜbę, nadany przez Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej. 
 
Pan Poseł odczytał treść postanowienia Prezydenta RP o nadaniu odznaczenia.  
„Na podstawie art. 138 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej, z dnia 2 kwietnia 1997r., za 
wzorowe wyjątkowo sumienne wykonywanie obowiązków w pracy zawodowej, 
odznaczona zostaje na wniosek Wojewody warmińsko-Mazurskiego, Medalem za 
Długoletnią SłuŜbę,  Pani Krystyna Danielewska.” 
 
Pan Wójt złoŜył gratulacje odznaczonej wspominając osiągnięcia Pani Dyrektor w 
dziedzinie oświaty, a zwłaszcza inwestycji na tym odcinku. 
 
Gratulacje złoŜył takŜe Pan Przewodniczący Rady. 
 
Pani Danielewska podziękowała za współpracę Panu Wójtowi, Panu Przewodniczącemu 
Rady i radnym.  
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do Pana Posła.  
 
Pytanie zadał radny Bogdan Król. Radny wyraził opinie, Ŝe niektórzy posłowie zajmują się 
błahymi sprawami, a powinny globalnymi. 
 
Pan Poseł udzielił odpowiedzi. Poseł musi przynaleŜeć do określonej opcji politycznej i 
wyraŜać poglądy zgodne z programem tej partii. Mówił równieŜ o negatywnej roli mediów 
w kreowaniu polityki i polityków. 
 
Pani Sekretarz zapytała o zapisy w ustawie o pracownikach samorządowych dotyczące 
ustanowienia doradców i asystentów. W małej gminie dopuszczalne są 3takie  stanowiska, 
a zdaniem Sekretarz nie są niezbędni. 
 
Pan Poseł odpowiedział, Ŝe jest to błąd w ustawie i będzie jak najszybciej naprawiony.  
 
 
Ad 6 
Wójt przedstawił informację ze swojej działalności Wójta w okresie międzysesyjnym: 
- 18 marca Wójt brał udział w naradzie koordynacyjnej w Radomnie dotyczącej postępu 
budowy szkoły i sali gimnastycznej, 
- 19 marca, Wójt uczestniczył w spotkaniu zorganizowanym przez Starostę 
Nowomiejskiego z udziałem Starosty Powiatu Brodnickiego w sprawie zagospodarowania 
terenu po zlikwidowanym torowisku Tama Brodzka – Iława,  jedną z koncepcji jest budowa 
trasy rowerowej. Spotkanie w tej sprawie odbędzie się równieŜ z udziałem władz Iławy.  
Omawiany był równieŜ przebieg poboru do wojska, obecnie nazywa się komisja 
kwalifikacyjna. Ustalono termin powiatowych doŜynek, odbędą się 13 września w 
Kurzętniku, natomiast gminne doŜynki odbędą się w Gwiździnach  6 września. 
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- 20 marca, w Hartowcu odbyło się Walne Zgromadzenie Lokalnej Grupy Działania, 
przyjęto sprawozdanie i udzielono absolutorium. Wytyczony został plan działania na nową 
kadencję.  
- 21 marca, w Bratianie odbyły się Zimowe Igrzyska Wsi,  
- 23 marca, Wójt uczestniczył w poŜegnaniu na Rynku Nowomiejskim, Rafała Kitowskiego  
z Mszanowa i Arkadiusza Grosa z Kurzętnika, którzy wyruszyli na rowerową trasę dokoła 
Afryki. Gmina jest współfinansuje tę wyprawę.  
- 23 marca, w Urzędzie Wojewódzkim w Olsztynie odbyła się debata na temat 
planowanych inwestycji w województwie. Obwodnica Nowego Miasta i Lubawy  jest 
umieszczona w planie na lata 2011-2013.  
- 24 marca, Wójt podpisał akt notarialny na sprzedaŜ 12m2 gruntów na polepszenie 
warunkach zagospodarowania sąsiedniej posesji, w Mszanowie. 
- w samym dniu w Zespole Szkół w Jamielniku odbył się Gminny Konkurs Ortograficzny 
dla szkół podstawowych i gimnazjum, 
- 25 marca odbyło się wyjazdowe posiedzenie Zarządu Powiatowego Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych, w Jamielniku. Oceniono przebieg zebrań sprawozdawczych. Wysłuchano 
informacji o działalności miejscowej OSP, która w bieŜącym roku obchodzi 90 lecie 
istnienia. 
- 27 marca, w Tylicach odbył się Gminny Turniej Wiedzy o Ruchu Drogowym, 
- w tym dniu Wójt uczestniczył w naradzie koordynacyjnej w Nadleśnictwie w Brodnicy, 
- w Bratianie odbył się Gminny Turniej Wiedzy PoŜarniczej, 
- 27 marca, Skarbnik Gminy złoŜyła wniosek w Ministerstwie Kultury w sprawie 
dofinansowania remontów świetlic na terenie gminy. 
- 28 marca, reprezentacja gminy brała udział w Zimowych Igrzyskach Wsi, które odbyły się 
w Winkielcu k/Iławy, 
- 31 marca, w Olsztynie w Agencji Nieruchomości Rolnych, Wójt rozmawiał na temat 
sytuacji Firmy Humdrex w Mszanowie, 
- 1 kwietnia, odbyły się I prezentacje wokalno-taneczne zorganizowane przez Gminne 
Centrum Kultury,  
- 2 kwietnia odbyło się spotkanie Towarzystwa Miłośników Ziemi Nowomiejskiej, 
połączone z wystawą  Pt. „Za świętą sprawę. śołnierze Łupaszki”,  
- 3 kwietnia Wójt brał udział w Zgromadzeniu Stowarzyszenia Miast, Powiatów i Gmin 
Dorzecza Drwęcy, które odbyło się w Brodnicy, 
- 4 kwietnia, w Bratianie odbył się I Wielkanocny Turniej Piłki NoŜnej, zorganizowany przez 
Gminne Centrum Kultury, gmina zajęła III miejsce, 
- 5 kwietnia odbył się turniej piłki siatkowej w Jamielniku i inauguracja rozgrywek LZS w 
Radomnie, w Skarlinie odbył się turniej łuczniczy,  
- 6 kwietnia Wójt podpisał akt notarialny o zamianie gruntów i sprzedaŜy gruntu, w 
Bratianie. 
- odbył się równieŜ przetarg na dzierŜawę gruntów w Gryźlinach, 
- w Ostródzie odbyło się Walne Zgromadzenie Gmin Ostródzko-Iławskich „Czyste 
Środowisko”,  
- 14 kwietnia, w Olsztynie prowadzone były rozmowy z Dyrektorem Agencji Rozwoju 
Regionalnego, Dyrektorem Humdrex-u i Agencją Nieruchomości Rolnych w sprawie 
poprawy infrastruktury w Mszanowie, 4 maja zostanie podpisana umowa w sprawie 
przekazania środków na ten cel. 
- 15 kwietnia, Wójt brał udział w wyjazdowym posiedzeniu Zarządu Oddziału Powiatowego 
StraŜy PoŜarnych, uzgodniono sprawy obchodów Dnia StraŜaka. 
- 16 kwietnia odbyło się posiedzenie wspólne Komisji na temat wykonania budŜetu za 
2008 rok, 
- 17 kwietnia Wójt wysłał pismo do Wojewody o zwrot podatku akcyzowego 
przysługującego producentom rolnym, w kwocie 285 tys.zł.  
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- 18 kwietnia Wójt powołał komisję do przeprowadzenia przeglądów technicznych w 
jednostkach OSP, 
- 19-20 kwietnia Wójt wspólnie ze Skarbnikiem Gminy  uczestniczyli w szkoleniu 
dotyczącym zmian w rachunkowości, 
- 24 kwietnia Wójt spotkał się z Zastępcą Przewodniczącego Rady Wojewódzkiej LZS, 
Burmistrzem Nowego Miasta, Dyrektorem Miejskiego Centrum Kultury i Dyrektorem 
Gminnego Centrum Kultury, w sprawie organizacji w gminie Letnich Igrzysk 
Samorządowych Wsi, w dniu 20 czerwca br. na stadionie w Nowym Mieście Lub. 
- 27 kwietnia w Skarlinie odbyło się spotkanie koordynacyjne w sprawie modernizacji drogi 
powiatowej, na wniosek rady sołeckiej, dotyczyło parkingu przy świetlicy. Poinformował, Ŝe 
w Nawrze będzie budowany chodnik długości 100 metrów, ale uzaleŜnione jest od odcinka 
po załoŜeniu barier ochronnych. 
- odbyło się równieŜ spotkanie z  przedstawicielem Telekomunikacji w sprawie 
upowszechnienia Internetu. 
- Wójt poinformował, Ŝe został zaproszony przez księdza ze Skarlina na poświęcenie 
figury w Lekartach, w dniu 4 maja br.  
- w okresie międzysesyjnym Wójt wydał następujące zarządzenia: 

   - 20.03.2009r. w sprawie informacji o przebiegu wykonania budŜetu gminy Nowe 
Miasto Lubawskie za 2008r.  

- 27.03.2009r. w sprawie ustalenia kosztu jednej roboczogodziny usług opiekuńczych i 
specjalistycznych usług opiekuńczych realizowanych przez Gminny Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Mszanowie wobec mieszkańców gminy, 

- 31.03.2009r. w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009, 
- 9.04.2009r. w sprawie powołania Komisji Konkursowej do rozpatrzenia ofert 

złoŜonych w otwartym konkursie ofert na realizację w 2009 roku zadań publicznych, 
- 15.04.2009r. w sprawie upowaŜnienia do załatwiania indywidualnych spraw  z 

zakresu administracji publicznej, 
- 15.04.2009r. w sprawie upowaŜnienia  do załatwiania indywidualnych spraw z 

zakresu administracji publicznej. 
 
Ad 7 
Zapytania i wnioski: 
 
Radny Ireneusz Kowalski  w imieniu mieszkańców ulicy Na Skarpie i Nad Drwęcą 
wnioskował o postawienie znaków ograniczających prędkość, ze względu na unoszący się 
kurz i piasek, po przejechaniu pojazdu z większą prędkością. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe powoła komisję z udziałem policji w tej sprawie. 
 
Radny Cezary Kawiecki  – zgłosił wnioski dotyczące drogi wojewódzkiej w Pacółtowie, 
podczas obecności Dyrektora Zarządu Dróg na Sesji mówiliśmy o wyrównaniu pobocza,  
naprzeciw piekarni, miał tam juŜ miejsce wypadek, koło Państwa Czarzyńskich naleŜałoby 
uzupełnić i utwardzić. Wnioskował o uprzątnięcie piasku pozimowego, koło figury jest 
studzienka, która jeŜeli nie daje rady odbierać wody to zalewa ogród i piwnicę na 
sąsiedniej posesji, często interweniuje właściciel.  
W tym samym miejscu odchodzi obrzeŜe od strony zewnętrznej chodnika, zrobiła się 
szpara 5-10 cm, naleŜałoby to poprawić. 
 
Przewodnicz ący  poinformował, Ŝe wnioski zostaną wysłane z biura Rady i dołączy do 
nich inny wniosek w sprawie tej samej drogi w Tylicach. Trwa remont drogi i ekipa 
remontowa skupiła się na jednej stronie jezdni, a druga strona na szerokości 1-1,5 metra 
jest zasypana piaskiem, który pochodzi z drugiego pobocza. 
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Radny Roman  Jadanowski – przypomniał o wcześniej zgłoszonym wniosku dotyczącym 
konieczności budowy przystanku autobusowego w Radomnie, na rozwidleniu dróg do 
Iławy i Jamielnika. 
 
Radna Barbara Grzywacz  – ze sprawozdania Wójta wynikało, Ŝe został zgłoszony 
wniosek do Ministerstwa Kultury o dofinansowanie remontów świetlic wiejskich, czy 
dotyczy to tych samych świetlic, które zostały zgłoszone wcześniej do Marszałka, czy 
innych równieŜ. 
Ponadto radna przyłączyła się do wniosku o ograniczenie prędkości na drogach nie 
utwardzonych i zgłosiła taką potrzebę w Jamielniku na drodze wzdłuŜ świetlicy.  
Wnioskowała, aby na Sesję Rady Gminy zaprosić Starostę w sprawie drogi łączącej 
powiat nowomiejski i iławski, dróg, które nie kwalifikują się na dofinansowanie unijne ze 
względu na szerokość, oraz w sprawie utylizacji. 
 
Radny Zdzisław Makowski  wyjaśnił, Ŝe figura w Lekartach, która będzie poświęcona nie 
jest nowobudowana, ona tam była, jak i pozostałe 2 w Lekartach, tylko została 
odrestaurowana. 
 
Pani sołtys wsi Mszanowo  wnioskowała o ustawienie tablicy „Łąki Bratiańskie” oraz 
kierunkowskazu dlatego, Ŝe są Łąki rozbudowały się za torami i trudno obcym tafić.  
Ponadto wnioskowała o zmianę godzin włączania lamp oświetleniowych na ul. Długiej. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe sołtysi sami mogą zgłaszać wnioski do energetyki. 
 
Pani sołtys wsi Bagno  zapytała, czy  zgodnie z ustaleniami sprzed roku, zostaną 
posadzone drzewa w pasie ochronnym wokół oczyszczalni w Bagnie, aby zatrzymały 
nieprzyjemne zapachy z oczyszczalni. 
 
Sołtys wsi Bratian  – wnioskował o zintensyfikowanie działań w kierunku wyeliminowania 
wyrzucania śmieci do lasu i nie tylko, obserwuje się nasilenie tego zjawiska po kolejnej 
podwyŜce ceny za wywóz śmieci. MoŜe wrócić do koncepcji przeprowadzenia referendum 
i wprowadzenia ogólnego opodatkowania. 
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  stwierdził, Ŝe moŜe faktycznie naleŜy 
wrócić do tej kwestii i wyraził Ŝal do ustawodawcy, Ŝe obowiązek utrzymania czystości 
został zrzucony na samorządy. 
  
Radny Zdzisław Arentowicz  – zgłosił konieczność naprawy dziur w asfalcie koło boiska 
oraz czyszczenie stawu, który psuje wizerunek ładnej szkoły, pomalować nowe przejście 
dla pieszych, bo zmieniło się miejsce wejścia do szkoły. Być moŜe w tym miejscu kiedyś 
trzeba będzie usytuować muldę. 
W sprawie śmieci uwaŜa, Ŝe podwyŜszenie ceny skupu makulatury i odpadów 
spowodowałoby, Ŝe opłacałoby się firmom kupować. Śmieci leŜą w rowach. 
  
Wójt  odpowiedział, Ŝe wniosek w sprawie przejścia zgłosiła Pani Dyrektor.   
W sprawie śmieci Wójt odpowiedział, Ŝe nie ma odbiorców np. na plastiki, dobrze, Ŝe firma 
w Ostródzie pozwala gminie składować, o płaceniu nie ma mowy. Ceny wywozu będą 
rosły, bo rośnie min. opłata za wjazd na wysypisko tzw. marszałkowska, wynosi obecnie 
170 zł.  
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Radny Ireneusz Kowalski  – sprawdzić naleŜałoby, czy posiadacz umowy na wywóz, 
posiada faktury. Powinna powstać komisja do rozpatrzenia problemu. Część mieszkańców 
ma umowy i śmieci wywozi, ale duŜo jest wyrzucanych do lasów.  
 
Wójt   stwierdził, Ŝe najlepszym rozwiązaniem byłoby obciąŜyć wszystkich mieszkańców. 
 
Pan Roman Sienkowski  – sołtys, sugerował, aby zastanowić się nad zabraniem ze wsi 
pojemników na plastik, szkło, bo mieszkańcy wyrzucają wszystko i powodują wokół 
bałagan.  
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe ten problem występuje takŜe w ościennych gminach.  
 
Radny Ireneusz Kowalski  – proponował, aby posłowie wprowadzili zakaz pakowania 
towarów w plastiki.  
 
Pan Poseł  stwierdził, Ŝe jest to problem ogromnej natury, z którym teŜ borykał się przez 
12 lat, będąc Burmistrzem, wymagający zmiany pokoleniowej. Poinformował, Ŝe toczy się 
praca systemowa dotycząca problematyki śmieciowej. Deklarował zorganizowanie debaty 
na temat zmian w prawie w tym zakresie.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  – z jednej strony ilość odpadów 
świadczy o zamoŜności społeczeństwa i z tego moŜna cieszyć się, a z drugiej strony 
ponosimy koszty wzbogacania się, obywatel czuje się bezkarny, wywoŜąc worek śmieci do 
lasu lub do rowu. Prosił Kierownika Gospodarstwa, aby pracownicy przejeŜdŜając po 
śmieci zabierali po drodze porzucone śmieci.  
 
Radny Alfons Moczadło  – zgłosił problem wałęsających się psów codziennie, jest ich 
kilka.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  odpowiedział, Ŝe jeŜeli wiadomo czyje 
to psy, naleŜy zgłosić ten fakt policji, tak jak mówił tu obecny dzielnicowy.  
 
Radny Kazimierz Mikuczy ński  – mówił o drodze gminnej prowadzącej z Jamielnika do 
Lekart, na wysokości cmentarza od niedługiego czasu na tej drodze znajdują się 2 
kamienie graniczne. Na szerokości tej drogi, w linii brzegowej, 2 kamienie graniczne 
wystają około 20 cm z ziemi. Droga jest zagłębiona, pobocza są wyŜsze. Zostały 
wydzielone prywatne działki budowlane i nie wiadomo, w którym momencie został 
popełniony błąd, Ŝe w linii brzegowej są kamienie. MoŜna uszkodzić pojazd, to główna 
droga dla turystów z okolic Warszawy nad jezioro Lekarty.   
O sprawie tej radny poinformował na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe jest to droga 4 metrowa. Właściciel składał skargę w energetyce, 
dlaczego na drodze budowane jest dla niego przyłącze energetyczne. Był tam geodeta i 
okazało się, Ŝe droga jest 4 metrowa, a dalej są drogi prywatne. Kamienie są źle wkopane. 
 
Radny Mikuczy ński  – droga ma szerokość 3,70m. Od tych kamieni 30-40 cm jest 
postawione metalowe ogrodzenie i między kamieniami, a ogrodzeniem jest postawiona 
skrzynka energetyczna.   
 
Wójt  – właściciel przesunął drogę gminną na grunt prywatny, sam ponosi winę.  Chciał, 
aby gmina wykupiła ten kawałek.  
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Radny Mikuczy ński  zgłosił takŜe konieczność usunięcia z poboczy gałęzi po ściętych 
drzewach w okresie zimowym, na drodze powiatowej Jamielnik – Radomno. 
 
Pan Poseł   pogratulował Panu Wójtowi znakomitego samorządu, podziękował i opuścił 
obrady. 
 
Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę. 
 
 
Ad 8 
Sprawozdanie z funkcjonowania oświaty w gminie w 2008 roku stanowi załącznik nr 3. 
 
W związku z tym, ze sprawozdanie zostało omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
 
Ad 9 
Sprawozdanie z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w 2008 roku, stanowi załącznik 
nr 4. 
 
W związku z tym, ze sprawozdanie zostało omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
 
Ad 10 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury w 2008 roku, stanowi załącznik 
nr 5. 
 
W związku z tym, ze sprawozdanie zostało omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji, 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
 
Ad 11 
Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy za rok 2008 
    a) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budŜetu gminy za rok   
         2008,  
 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie 
opinii Komisji w sprawie wykonania budŜetu gminy za rok 2008.  
 
Radny Zdzisław Makowski  odczytał treść opinii, która stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
 
    b) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej sprawie wydania opinii o przedłoŜonym   
         przez  Wójta sprawozdaniu z wykonania budŜetu gminy za rok 2008, 
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Uchwałę w/w odczytał Przewodniczący Rady. Uchwała stanowi załącznik nr 7. 
 
    c) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi,  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zdzisław Makowski odczytał wniosek Komisji o 
udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. Wniosek stanowi załącznik nr 8. 
 
Natomiast Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Regionalnej Izby obrachunkowej w 
sprawie zaopiniowania wniosku Komisji rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Wójta 
Gminy za rok 2008. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie wykonania 
budŜetu i udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 
 
Nikt głosu nie zabrał.  
   
    d) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania i udzielenia absolutorium   
        Wójtowi Gminy. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXII/157/09 w sprawie 
rozpatrzenia sprawozdania z wykonania bud Ŝetu oraz udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy Nowe Miasto Lubawskie. Uchwała stanow i załącznik nr 10 do 
protokołu. 
 
W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. 
 
Wójt  podziękował  radnym, sołtysom i pracownikom za wspólne realizowanie zadań, które 
wynikały z budŜetu.  Poinformował, Ŝe Referat Zagospodarowania Przestrzennego w roku 
ubiegłym wydał 206 decyzji o warunkach zabudowy, w tym 75 dotyczyło domów 
mieszkalnych, co oznacza, Ŝe gmina rozwija się. Do uŜytku oddano 44 budynki 
mieszkalne. Gmina stara się o pozyskanie inwestorów, po to uczestniczy w konkursach 
„Gmina Fair Play” oraz poprzez promocję gminy.  
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2009. 
 
Skarbnik Gminy omówiła zmiany budŜetu gminy: 
- załącznik nr 1 – dochody w § 201 dotacja 6543 zł. na wybory do Parlamentu 
Europejskiego, 
- dział 853 – środki pozyskane na realizację projektów tzw. miękkich przez GOPS w 
kwocie 385 361 zł. kwota rozbita w paragrafach z „8” i „9”.  
-załącznik nr 2 dotacje: 
- w dziale 751 – rozpisana dotacja na wybory: zakup materiałów, podróŜe słuŜbowe 
wynagrodzenie bezosobowe.   
- w dziale 758 – rezerwa celowa pomniejszona o 10 tys.zł. z przeznaczeniem na dotacje 
dla Gminnej Biblioteki Publicznej, dofinansowanie zatrudnienia 1 osoby poprzez Urząd 
Pracy.  
- dział 853 – dotacja podzielona na wynagrodzenia bezosobowe i pochodne, zakupy 
materiałów i akcesoriów komputerowych, sprzętu, zakupy inwestycyjne. W związku z tą 
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dotacją sporządzony został załącznik nr 3.  
 
Radny Zdzisław Makowski  zapytał, o pieniądze dla komisji wyborczych w związku z 
wyborami. 
 
Skarbnik  odpowiedziała, Ŝe pieniądze na diety dopiero gmina otrzyma.  
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
 
W  głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXII/158/09 
zmieniaj ącej uchwał ę nr XXVII/130/08 z dnia 16.12.2008r. w sprawie uchw alenia 
bud Ŝetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2009r.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 11. 
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu „Wakacje z angielskim” 
współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej – Europejskiego  Funduszu 
Społecznego, realizowanego w ramach Priorytetu IX, działania 9.5 Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
 
Projekt omówiła Kierownik GOPS – u Pani Ewelina Tuchalska. W projekcie uczestniczyć 
będzie 20 uczniów z gimnazjum w Jamielniku i Bratianie, będzie to 14 dniowy obóz 
językowy. 
 
Radny Zdzisław Makowski  zapytał o kryteria naboru uczniów do projektu. 
 
Pani Tuchalska  odpowiedziała, Ŝe młodzieŜ będzie pisała test kwalifikacyjny i najlepsi 
wezmą udział w projekcie. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
 
W  głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXII/159/09 w 
sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu „Wakac je z angielskim” 
współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej – Europejskiego  Funduszu 
Społecznego, realizowanego w ramach Priorytetu IX, działania 9.5 Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 12. 
 
  
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu „Marsz na Grunwald – ostatnia   
wieczerza” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007- 2013. 
 
Projekt omówił Dyrektor Gminnego Centrum Kultury. Projekt będzie realizowany podobnie 
jak w ubiegłym roku, wtedy była to „Kraina zapomnianego rzemiosła”. Główny kierunkiem 
realizacji projektu będzie przygotowanie jedzenia, od jego zdobywania do przygotowania, 
przewidziane są warsztaty garncarskie, projekt wyceniony jest na 37 tys.zł.  
Poinformował jak będzie przebiegała główna impreza Marsz na Grunwald.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
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W  głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXII/160/09 w 
sprawie zatwierdzenia projektu „Marsz na Grunwald –  ostatnia wieczerza” 
realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Kapita ł Ludzki 2007- 2013. 
Uchwała stanowi zał ącznik nr 13. 
 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania   
przestrzennego terenu zabudowy mieszkaniowej w miejscowości Bratian (działka 41),   
gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Projekt omówił specjalista ds. planowania przestrzennego Zygmunt Grubalski. Jest to 
działka będąca prywatną własnością o pow. 1,97ha, przeznaczona zostanie pod 
budownictwo mieszkaniowe. 
 
Nie zgłoszono pytań. 
 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
 
W  głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXXII/161/09 w 
sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowan ia przestrzennego terenu 
zabudowy mieszkaniowej w miejscowo ści Bratian (działka 41),  gmina Nowe Miasto 
Lubawskie.  
Uchwała stanowi zał ącznik nr 14. 
 
 
Ad 16 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielił Wójt: 
 
Wójt  zapytał, czy konieczny jest ten przystanek w Radomnie. 
 
Sołtys wsi Bagno  odpowiedziała, Ŝe przystanek jest bardzo potrzebny, bo mieszkańcy do 
tego przystanku przyjeŜdŜają samochodami i dalej autobusem do szkoły i do pracy w 
Iławie. 
 
Radny Mikuczy ński  potwierdził zdanie Pani sołtys. 
 
Wójt  odpowiedział, Ŝe przystanek będzie. Ponadto poinformował o problemie z 
przystankiem koło dawnego dworca PKP w Bratianie, ostatecznie gmina zakupi nowy. 
W sprawie wniosku złoŜonego w Ministerstwie Kultury Wójt odpowiedział, Ŝe chodzi 
ogólnie o środki na świetlice.  
W sprawie ograniczenia prędkości na drogach osiedlowych, wniosek zostanie rozwaŜony. 
W sprawie drzewek w Bagnie, Kierownik Gospodarstwa odpowiedział, Ŝe jest opracowana 
dokumentacja, nasadzenia będą w pierwszej kolejności od strony osiedla. 
Sprawą ustawienia tablicy „Łąki Bratiańskie” zajmie się Pani Sekretarz.  
Sprawa ograniczenia prędkości w Mszanowie, Wójt powoła komisję. 
Sprawa śmieci, Wójt uwaŜa, Ŝe podatek wprowadzony w całym kraju załatwiłby problem.  
Sprawę bagna w Gwiździnach, Wójt proponował jego wydzierŜawienie za utrzymanie 
porządku.  
W sprawie wałęsających się psów w Chroślu, Wójt odpowiedział, Ŝe sprawdzi czyją 
własnością są psy.  
W sprawie kamieni na drodze Jamielniku, Wójt poinformował, Ŝe właściciel gruntów 
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skarŜył się dlaczego skrzynka energetyczna została postawiona na gruncie gminy i została 
przesunięta na jego działkę.  
 
Radny Mikuczy ński  wyjaśnił sprawę tej drogi jak było w latach poprzednich. Chodzi o to, 
Ŝeby ta droga była przejezdna i kamienie nie wystawały.  
  
Wójt  odpowiedział, Ŝe sprawą zajmie się Kierownik Referatu Nieruchomości.  
 
Przewodnicz ący Rady  poinformował, Ŝe wpłynęło pismo od Naczelnika Urzędu 
Skarbowego, w którym zwraca uwagę, aby Przewodniczący Rady przypilnował kwestii 
formalnych w oświadczeniach majątkowych, typu „nie dotyczy”, zamiast „nie posiadam”. 
Ponadto zwrócił uwagę na wpisywanie działek pod domem oraz właściwe wpisywanie 
dochodów. 
 
Radny Cezary Kawiecki  zaprosił wszystkich radnych i sołtysów do wzięcia udziału w 
biegu w ramach akcji „cała Polska biega”.  Bieg odbędzie się w Tylicach. 
 
 
Ad 17 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Mirosław 
Wodara, zamknął XXXII Sesję Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
sekretarz obrad                                                    Przewodniczący Rady Gminy  
Edmund Mędrzycki                                                         Mirosław Wodara  
 
 

 
 


